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Nyíltan, őszintén 
A KSZV szocialista brigádvozotőinek 

tanácskozása 

A résztvevők egy csoportja 

A Kenderfonő és Szövő-
ipari Vállalat tavalyi terve 
— bár nehéz feladatokat 
jelölt meg — reális munka-
program volt Megjelölte a 
legfontosabb célokat, a mű-
szaki fettételek, illetve a 
munka- és szociális körül-
mények javítását, . Mégpedig 
úgy, hogy ítöztíen növeked-
jék a dolgozók jövedelme. 
A törekvések — sajnos 
csak részben valósultak meg. 
Ennek oka egyebek között, 
hogy a vállalat jelentős 
munkaerőhiánnyal küzdött, s 
érzékenyen érintették a tő-
kés piaci árváltozások is. 
Ennek megfelelően jó, de 
szerény eredményekről szá-
molhatott be Tóth László 
vezérigazgató a szocialista 
brigádok vezetőinek tegnap, 
kedden a Tisza Szállóban 
tartott tanácskozásán. 

Elmondta, hogy áztatásnál 
például több mint 4 ezer 
tonnaval, rostkikészítésnél 
közel 600 tonnával maradtak 
el a tervtől. Kenderrostter-
melésben a Szegedi Kender-
fonógyár járt élen 107,4 szá-

zalékos teljesítéssel; elmara-
dás mutatkozott viszont a 
pécsi és a kornádi gyárban. 
A hiányosság egyik oka a 
tartós esőzés volt. Alapfonal-
ból 615 tonnával termeltek 
kevesebbet a tervezettnél, s 
ebben elsősorban a sysálrost 
árának paegnégyszereződése, 
a telepekről beérkező nyers-
anyag gyenge minősége, s a 
már említett tényező, a mun-
kaerőhiány volt a „ludas". 

Az újszegedi szövőgyárban 
az akadozó import pamutfo-
nal-ellátás, a kenderfonalak 
alkalmankénti "silány minő-
sége, valamint a szövőnők, 
illetve tártöltők számának 
csökkenése okozott nehézsé-
geket. Emiatt 9,6 százalékkal 
kevesebb szövetet juttattak 
piacra, mint kellett volna. 
Tóth László ismertette vala-
mennyi gyáregység eredmé-
nyeit s gondjait, megköszön-
te a szocialista brigádok 
kongresszusi munkaverseny-
ben mutatott igyekezetét, s 
végzett becsült munkáját. 
Elmondta, hogy kommunis-
ta műszakokban közel négy-

Közéleti napló 
ELUTAZOTT HAZÁNKBÓL A FRANCIA 

PARLAMENTI KÜLDÖTTSÉG 

Kedden, tegnap elutazott 
Budapestről a Francois le 
Douarec alelnök vezette 
francia parlamenti küldött-
ség, amely a magyar ország-
gyűlés meghívására hivata-
los látogatáson tartózkodott 
hazánkban. 

A delegáció ' búcsúztatásá-

ra a Ferihegyi repülőtéren 
megjelent Apró Antal, az 
országgyűlés elnöke, vala-
mint az országgyűlés több 
vezető tisztségviselője. Ott 
volt Raymond Bressier, a 
Francia Köztársaság buda-
pesti nagykövete is. 

S o m o g y i Károlyné felvétele 

ezer dolgozó vett részt, és 
összesen 32 ezer órát teljesí-
tettek. Társadalmi munká-
ban több mint 40 ezer órát 
töltöttek a brigádok tagjai. 

Idén .a KSZV 160,2 millió 
forintot költ fejlesztésre. 
Átépítenek , öt rostüzemet, 

"két büto'rlapüzemet. Hogy ne 
ér je ' őket csalódás, idei ter-
vüket körültekintően, a ta-
valyi tényszámok figyelem-
bevételével készítették el. 
Néhány termékből többet 
gyártanak, mint eddig, a ke-
vésbé gazdaságosak előállítá 
sát pedig mérséklik. Szövet-
ből 1,7 százalékos termelés 
növekedést irányoztak elő. 

Eredményeiket, gondjaikat 
ismertetve egymás után szó-
laltak fel a gyáregységek 
küldöttei, a szocialista bri-
gádok vezetői. Elmondták 
véleményüket, a korábban 
felolvasott határozati javas-
latról, amely megfogalmazza 
az alapvető célkitűzéseket. 
Végül a határozati javasla-
tot elfogadták. 

A tanácskozáson megjelent 
és felszólalt dr. Varga Dezső, 
az MSZMP Szeged városi bi-
zottságának titkára és Har-
matos József, az SZMT köz-
gazdasági bizottságának ve-
zetője is. Dr. Varga Dezső, a 
népgazdasági helyzet elemzé-
se után felhívta a brigádve-
zetők figyelmét az anyag-, 
illetve energiatakarékosságra, 
s a termékek minőségének 
javítására. 

Túlhaladta a 70 milliárd 
forintot a betétállomány 

Az idén először: ifjúsági lakáskölcsön 

AZ MSZMP KB KÜLDÖTTSÉGE 
MAROKKÓBAN 

Bal int Józsefnek, az 
MSZMP Központi Bizottsá-
ga tagjának vezetésével Ma-
rokkóba utazott az MSZMP 
KB küldöttsége, amely részt 
vesz a .Marokkói Haladás 
és Szocializmus Pártja kong-

resszusán február 7—9. kö -
zött Elutazásakor a Ferihe-
gyi repülőtéren a küldöttsé-
get Varga István, az MSZMP 
KB külügyi osztályának he-
lyettes vezetőie búcsúztatta. 

ALGÉRIAI TERVEZÉSÜGYI DELEGÁCIÓ 
BUDAPESTEN 

Dr. Hetényi István tervhi-
vatali államtitkár meghívá-
sára kedden Budapestre ér-
kezett Kemal Abdallah 
E hódja, algériai tervezésügyi 
államtitkár és kísérete, hogy 

megbeszéleseket folytasson a 
két ország közötti gazdasági 
együttműködési kérdésekről. 
A delegációt a Ferihegyi re-
pülőtéren dr. Hetényi István 
fogadta. 

A takarékbetét-állomány 
gyorsabban nőtt, s az OTP 
lakásépítési programja is si-
keresebb volt 1974-ben a 
tervezettnél — mondotta 
keddi sajtótájékoztatóján dr. 
Szirmai Jenő, az Országos 
Takarékpénztár vezérigazga-
tója. A lakosság betétállo-
mánya a múlt év folyamán 
8,8 milliárd forinttal emel-
kedett, és az év végén túl-
haladta a 70 milliárd forin-
tot. Jelenleg 4,9 millió ta-
karékbetétkönyv van forga-
lomban, a betétállomány nö-
vekedéséből a vidék részese-
dése tavaly nagyobb volt, 
mint 1973-ban. Változatlanul 
a kamatozó betét a legnép-
szerűbb, ennek nagy részét 
már most egy évre tartósan 
kötik le. A betétekre a múlt 
év végén 2450 millió forint 
kamatot számoltak fel. 

A gépkocsinyeremény-be-
tétek öszege 1974 végén túl-
haladta a 6,7 milliárd forin-
tot; az év folyamán összesen 
2568 személygépkocsit sor-
soltak ki. A KST-tagok szá-
ma áz utóbbi két évben kö-
rülbelül 100 ezerrel nőtt, 
múlt évi betétük elérte az 
1,6 milliárd forintot, a 
KST-tagoknak nyújtott hitel 
összege pédlg az 1 milliár-
dot. Az országban több mint 
lld ezren vesznek részt az 
átutalási " betétrendszeren, 
amelynek forgalma a múlt 
évben meghaladta az 5 mil-
'iárd forintot. 

A lakosság 70 milliárd fo-
intos hetétállománya mel-

lett a lakosságnak nyújtott 
OTP-hitelállomány jelenleg 
54,7 milliárd forint, 15,4 szá-
:alékkal magasabb, mint 
sgy évvel ezelőtt. A múlt 
ívben az OTP pénzügyi köz-
reműködésével épült fel az 
országban 76 650 lakás, az 
átadott lakásoknak 85 száza-
léka. Nőtt a társasházlaká-
sok, s némileg csökkent a 
rsaládi ház építésének ará-
nya. Várhatóan ismét foko-
zódik a családiház-építés, 
mivel 1974. július elseje óta 
kedvező feltételekkel nyúj-
tanak hitelt a családi házat 
ipítő munkásoknak és több-
gyermekes családoknak. 

A takarékpénztári lakások 
">1 százalékát egyébként a 
tanácsok osztották szét, első-
sorban a munkások, a válla-
'ati támogatásban részesülő 
igyéb dolgozók és a fiatal 
házasok között. Vállalati köl-
csön támogatással tavaly 3650 
•saládi ház, 2890 társasház-
'akás építése kezdődött meg, 
ás 6556 OTP-beruházású 
'ársasházi lakást értékesítet-
tek. 1974-ben csaknem két-
szeresére emelkedett azok-

nak az állami vállalatoknál 
dolgozó munkásoknak a szá-
ma, akik állami támogatás-
sal és külön kedvezménnyel 
jutottak lakáshoz. 

A vezérigazgató' emlékez-
tetett arra, hogy 1974-től az 
OTP kedvező feltételekkel 
adhat hitelt .lakástatarozásra, 
illetve korszerűsítésre. E 
lehetőséggel igen sokan él-
nek, tavaly 4 ezerrel több 
lakást újítottak fel és kor-
szerűsítettek OTP-kölcsön-
nel, mint 1973-ban. 

Az OTP valutaértékesítési 
forgalma egy év alatt 50 
százalékkal emelkedett. Uj 
szolgáltatásként a szocialista 
országokból hazánkba láto-
gató turisták számára rövi-
desen bevezetik a forintcsek-
ket. Amit a turisták hazá-
jukban szerezhetnek be, és 
Magyarországon fizetőesz-
közként használhatnak fel. 
A szovjet, csehszlovák, len-
gyel, NDK illetékes szervek-
kel már megállapodtak, fo-
lyamatban vannak a tár-
gyalások Bulgáriával és Ro-
mániával a forintcsekk * ki-
bocsátásáról. 

A vezérigazgató azt is el-
mondta, hogy a Békeköl-
csön-kötvények beváltását 
az OTP hálózata, a postahi-
vatalok és a takarékszövet-
kezetek szervezetten bonyo-
lították le. Csaknem 10 mil-
lió kötvényt váltottak be, és 
ezekre 1,5 milliárd forintot 
meghaladó összeget fizettek 
ki.' Felhívta a figyelmet, 
hogy aki kötvényét még nem 
váltotta be, az 1977. decem-
ber 31-ig pótolhatja. 

Az idei tervekről szólva 
elmondotta, hogy az OTP 
1975-ben a takarékbetét-ál-
lomány 9—9,5 milliárd fo-
rintos emelkedésével számol. 
Bejelentette, hogy első ízben 
az idén nyújtanak külön 
kölcsönt lakásépítésre, illet-
ve vásárlásra az ifjúsági ta-

karékbetét-tulajdonosoknak , 
mivel az ötéves takarékossá-
gi időszak az 1970-ben nyi-
tott betéteknél 1975 második 
felében jár le. Mint ismere-
tes, az egyszázalékos prémi-
ummal együtt hat százalék 
kamatot fizet az OTP az if-
júsági takarékbetétek után, 
s külön kölcsönt nyújt e be-
téttulajdonosoknak lakásépí-
tésre vagy vásárlásra, ha be-
tétjüket öt évig az OTP-ben 
hagyják. Az akció igen si-
keresnek bizonyult. A múlt 
év végén már 200 ezer if-
júsági takarékbetétet tartot-
tak nyilván, amelynek állo-
mánya elérte az egymilliárd 
forintot. 

A lakásépítők számára a 
tavalyinál is nagyobbak 
lesznek a hitellehetőségek, 
de ki tudják elégíteni az 
árukölcsön igényeket is. Je-
lentősen növeli az OTP a 
lakáskarbantartási és -kor-
szerűsítési hiteleket. Terme-
lési hiteleket- mindenekelőtt 
gyühiölcs- és szőlőteleoftés-
hez, valamint á zöldségter-
meléshez nyújtanak. 

A hitelpolitikai irányelvek 
az idén alapvetően nem vál-
toznak. Lakásépítési és vá-
sárlási hitelekre az idén 8,3 
milliárd forint áll az OTP 
rendelkezésére. 

A vendéglátóipar 
idei tervei 

Előkészületek 
a hídépítéshez 

Lapunkban hónapokkal ezelőtt beszámoltunk a szegedi 
városi tanács végrehajtó bizottságának döntéséről. E sze-
rint még ebben az ötéves tervben meg kell kezdeni az új, 
északi közúti híd építésének előkészületeit. A végrehajtó 
bizottság által akkor elfogadott beruházási program alap-
ján a tervosztály már megbízást adott az UTIBER-nek a 
kiviteli tervek elkészítésére. Az idei költségek várhatóan 
mintegy 40 millió forintot tesznek majd ki. 

Megkezdődött az építési területek előkészítése is. A 
végrehajtó bizottság által megszabott szempontok alapjár 
folyamatban van a Római körüti lakásépítkezés előkészí-
tése. Már befejeződött a kisajátítási eljárás, s a lakók is 
hamarosan kiköltöznek az érintett házakból. 

Sikefes évet zárt 1974-ben 
a vendéglátóipar, az előzetes 
adatok szerint 28,2 milliárd 
forint forgalmat bonyolított 
le, összesen 8,2 százalékkal 
nagyobbat, mint egy évvel 
korábban. Több fogyott ital-
ból, mint ételből, ugrássze-
rűen növekedett az üdítő ita-
lok részaránya — mondották 
a vendéglátóipari vállalatok 
vezetőinek kedden tartott or-
szágos tanácskozásán, a Tech 
nika Házában, ahol az elmúlt 
évi tapasztalatokat vitatják 
meg, s felvázolják az 1975-ös 
terveket is. 

1975-ben a tervezett for-
galom mintegy 30 milliárd 
forint a vendéglátóiparban, 
egyik legfontosabb feladat az 
ételkínálat bővitése, amely-
hez az alacsonyabb besoro-
lású üzletek is nagy segítsé-
get nyújthatnak az ésszerű 
táplálkozás követelményeinek 
megfelelő tej és tejtermék, a 
zöldség-gyümölcs, a salátafé-
lék és a szárnyasok felhasz-
nálásának további fokozásé 
val. Fejleszteni kell a mun-
kahelyi étkeztetés feltételeit 
is, főként az ipari munkás-
ság ellátásának javítása ér-
dekében, a gyermekétkezte-
tésben pedig elsődlegesen 
fontos a napközis ellátásban 
nem részesülő általános isko-

lások étkeztetésének szerve-
zett megoldása. Ennek érde-
kében a munkahelyi és ke-
reskedelmi vendéglátó szer-
vek várhatóan az eddigiek-
nél fokozottabban kapcsolód-
nak be az étkeztetés meg-
szervezésébe. (MTI) 

Díjak mezögaz-
_ - • * 

daságunknak 
Az elmúlt két évben 9 or-

szág 18 nemzetközi élelmi-
szeripari és mezőgazdasági 
kiállításán, vásárén vettek 
részt magyar vállalatok, be-
mutatva agrárgazdaságunk 
fejlődésének eredményeit, 
korszerű termékeit. Ezeken a 
kiállításokon Magyarország 
összesen 668 különféle ' dijat 
nyert, amelyek az állami gaz-
daságok, a termelőszövetke-
zetek, élelmiszeripari üze-
mek, intézmények termékei-
nek nagyfokú nemzetközi el-
ismerését jelzik. Kedden a 
kertészeti egyetem díszter-
mében ünnepélyesen átadták 
a Mezőgazdasági és Élelme-
zésügyi Minisztérium képvi-
selői a díjakat a nyertes vál-

1 lalatoknak, szövetkezeteknek, 


